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Komisia územného plánovania a životného prostredia 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 
 

 

Košice: 05.06.2019 

Číslo: 02365/2019/ORRUPZP/20573 

Vybavuje: Ing. arch. Anna Soročinová 
e-mail: Anna.Sorocinova@vucke.sk  

Telefón: 055/6196 654  

Fax: 055/7268 149 

 

 

ZÁPISNICA 

z 8. rokovania Komisie územného plánovania a životného prostredia  

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 05.06.2019 

 

PROGRAM 

 
1. Otvorenie 

2. Návrh VZN KSK, ktorým sa mení a dopĺňa VZN KSK č. 13/2016 o určení výšky 

príspevku na čiastočnú úhradu nákladov v školách a v školských zariadeniach  

3. Rámcová obsahová náplň zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja  

na II. polrok 2019 

4. Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na II. polrok 2019 

5. Správa o výsledkoch kontrol vykonaných Útvarom hlavného kontrolóra Košického 

samosprávneho kraja na základe požiadavky zastupiteľstva zo 7. zasadnutia konaného  

dňa 27. augusta 2018  

6. Informácia o činnosti odboru dopravy 

7. Informácia o činnosti odboru kultúry a cestovného ruchu  

8. Informácia o lokalite UNESCO – Karpatské bukové pralesy (Vihorlat) 

9. Rôzne 

 Informácia o Strategickom parku Haniska 

 Informácia o záveroch Konferencie obnovy krajiny   

10. Záver  

 
 

K bodu č. 1 

Otvorenie 

Vyjadrenie: 

Predseda komisie po privítaní členov komisie a pozvaných hostí konštatoval, že na rokovaní 

bolo prítomných 16 z 25 členov komisie – komisia bola uznášaniaschopná.  

Zároveň predložil návrh programu rokovania komisie na schválenie.  

Uznesenie č. 16/2019: 

Komisia schválila program rokovania.  

Hlasovanie č. 1: 

Prítomní: 16 

Za: 16 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 



2 

 

K bodu č. 2  

Návrh VZN KSK, ktorým sa mení a dopĺňa VZN KSK č. 13/2016 o určení výšky 

príspevku na čiastočnú úhradu nákladov v školách a v školských zariadeniach  

Vyjadrenie:  

MVDr. Katarína Franková, referentka odboru školstva, vysvetlila uvedený návrh VZN KSK.  

Diskusia: 

K materiálu neboli pripomienky.  

Uznesenie č. 17/2019: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a schváliť.  

Hlasovanie č. 2: 

Prítomní: 16 

Za: 16 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

K bodu č. 3  

Rámcová obsahová náplň zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na 

II. polrok 2019 

Vyjadrenie:  

Ing. Oliver Kovács, vedúci referátu ÚPaŽP, informoval o Rámcovej obsahovej náplni 

zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na II. polrok 2019. Zameral sa na 

materiály z oblasti  regionálneho rozvoja, územného plánovania a životného prostredia.  

Diskusia:  

K materiálu neboli pripomienky.  

Uznesenie č. 18/2019: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť.  

Hlasovanie č. 3: 

Prítomní: 16 

Za: 16 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

K bodu č. 4  

Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na II. polrok 2019 

Vyjadrenie: 

Predseda komisie predložil Plán úloh Komisie ÚPaŽP Zastupiteľstva KSK na II. polrok 2019 

v zmysle § 1 ods. 7 Rokovacieho poriadku komisií Zastupiteľstva KSK na schválenie.  

Diskusia: 

K materiálu neboli pripomienky.  

Uznesenie č. 19/2019: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu Plán úloh Komisie ÚPaŽP na II. polrok 2019 prerokovať 

a schváliť.  

Hlasovanie č. 4: 

Prítomní: 16 

Za: 16 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 
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K bodu č. 5  

Správa o výsledkoch kontrol vykonaných Útvarom hlavného kontrolóra Košického 

samosprávneho kraja na základe požiadavky zastupiteľstva zo 7. zasadnutia konaného 

dňa 27. augusta 2018  

Vyjadrenie: 

Ing. Ľubomír Hudák, hlavný kontrolór, informoval o výsledkoch kontrol vykonaných 

Útvarom hlavného kontrolóra Košického samosprávneho kraja na základe požiadavky 

zastupiteľstva zo 7. zasadnutia konaného dňa 27. augusta 2018.   

Diskusia: 

K materiálu neboli pripomienky.  

Uznesenie č. 20/2019: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a zobrať na vedomie. 

Hlasovanie č. 5: 

Prítomní: 16 

Za: 16 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

K bodu č. 6  

Informácia o činnosti odboru dopravy 

Vyjadrenie: 

Ing. Radovan Hužvík, referent odboru dopravy, informoval o opatreniach na zlepšenie 

dopravnej obslužnosti kraja, o úspešnej spolupráci s Prešovským samosprávnym krajom 

(od 1.2.2019 jednotná tarifa, rodinné víkendové cestovné a zľavnené cestovné, koordinácia 

prestupov Sobrance – Snina), o úspešnej spolupráci s Banskobystrickým samosprávnym 

krajom (lepšia koordinácia obslužnosti na Gemeri). Od 15.3.2019 umožňuje zákon č. 56/2012 

o cestnej doprave zabezpečovať služby vo verejnom záujme aj nad rámec vnútroštátnej 

dopravnej obslužnosti. Z uvedeného dôvodu začali rokovania so spoločnosťou Eurobus, a.s 

a maďarskými obcami o obslužnosti aj na území MR (úsek Milhosť – Hidasnémeti) s cieľom 

znížiť neustály nárast individuálnej dopravy. Zámerom KSK je novelizovať zákon a vytvoriť 

možnosť používať v málo obývaných oblastiach vozidlá s obsaditeľnosťou najviac deväť 

osôb, vrátane vodiča. Zároveň informoval o obnovení osobnej železničnej dopravy na trati 

Bánovce nad Ondavou – Veľké Kapušany (len 4 páry vlakov).       

Ing. Miroslav Fazekaš, PhD., referent odboru dopravy, informoval o spracovávanom 

strategickom dokumente Plán udržateľnej mobility Košického kraja (PUM), ktorý zahŕňa celú 

dopravnú infraštruktúru, aj organizáciu dopravy v KSK a mestské dopravy v mestách kraja. 

Obsahuje všetky druhy dopravy (motorová, nemotorová, verejná, individuálna, cyklistická, 

nákladná). Je financovaný z IROP, programovacie obdobie 2014 – 2020. Spracovateľom je 

spoločnosť NDCon, s.r.o., ktorá v súčasnosti spracováva dopravné modelovanie. Odbor 

dopravy koordinuje proces, zabezpečuje administratívu projektu a pravidelné rokovania 

pracovnej skupiny so zhotoviteľom 1x mesačne. Najbližšie pracovné rokovanie sa uskutoční  

20. júna 2019 o 10:00 hod. v Úrade KSK spoločne so zástupcami Úradu Prešovského 

samosprávneho kraja. PUM bude koncepčným dokumentom s prognózou vývoja dopravy 

na 30 – 50 rokov a východiskovým dokumentom pre čerpanie finančných prostriedkov 

na obnovu a rekonštrukciu ciest II. a III. triedy. Pri koordinácii spracovania Plánu udržateľnej 

mobility spolupracuje odbor dopravy s autobusovými dopravcami a železničným dopravcom 

v Košickom a Prešovskom kraji, s príslušnými odbormi Úradu KSK, s Ministerstvom dopravy 

a výstavby SR a s Ministerstvom hospodárstva a rozvoja vidieka.  
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Diskusia: 

Predmetom diskusie, do ktorej sa zapojili JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský, RNDr. Martin 

Smrčo a  Ing. Michal Kravčík, CSc., bola otázka mediálnych výstupov o PUM, problematika 

cyklistickej dopravy, kompenzácia škôd na cestách KSK spôsobených nadmernou záťažou, 

obnova stromoradí a manažment dažďových vôd pri cestách.    

Uznesenie č. 21/2019: 

Komisia žiada zapracovať do Plánu udržateľnej mobility v rámci dopravnej infraštruktúry 

manažment dažďových vôd a výsadbu sprievodnej zelene. 

Hlasovanie č. 6: 

Prítomní: 16 

Za: 15 

Proti: 0 

Zdržal sa: 1 

Uznesenie č. 22/2019: 

Komisia zobrala informáciu o činnosti odboru dopravy na vedomie. 

Hlasovanie č. 7: 

Prítomní: 16 

Za: 16 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

K bodu č. 7  

Informácia o činnosti odboru kultúry a cestovného ruchu  

Vyjadrenie: 

PhDr. Jana Knežová, PhD., vedúca odboru kultúry a cestovného ruchu, sa zamerala na oblasť 

rozvoja kultúry v KSK. Informovala, že Správa o činnosti kultúrnych organizácií 

v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK za rok 2018 je zaradená do programu rokovania 

Zastupiteľstva KSK a zverejnená na webe KSK. Zároveň informovala o nových rozvojových 

zámeroch, programoch a procesoch pre najbližšie obdobie. V rámci rekapitulácie činnosti 

odboru za prvý polrok 2018 spomenula nové aktivity v oblasti zlepšenia propagácie a nosných 

aktivít (nové kritériá pre posudzovanie žiadostí o dotácie, Rok M. R. Štefánika, Noc múzeí 

a galérií, ponuka počas MS v ĽH, interná výzva pre kultúrne organizácie, otvorenie 

remeselníckeho inkubátora a pod.). 

 Ing. Adriana Šebešová, vedúca referátu cestovného ruchu, informovala o plánovanej 

aktualizácii Stratégie rozvoja cestovného ruchu do r. 2020 a destinačnom plánovaní (TU KE 

vytvorila systém hodnotenia). Zároveň informovala o dvoch líniách aktivít: 1. kultúrny 

cestovný ruch (múzeá, festivaly, náboženský cestovný ruch, r. 2020 bude rokom kresťanskej 

kultúry, oživenie pútnických trás sv. Jakubskej a sv. Alžbety), 2. vidiecky CR (výstavba 

infraštruktúry a skvalitnenie podmienok, napr. plánovaná realizácia cyklocestičky na juhu 

Zemplínskej šíravy).   

Diskusia: 

Predmetom diskusie, do ktorej sa zapojili Ing. Michal Kravčík, CSc. a JUDr. Mgr. Ladislav 

Rovinský, bola problematika rozvoja remesiel (Remeselnícky inkubátor na Gemeri, Akčný 

plán rozvoja remesiel v KSK), v rámci náboženskej turistiky obnova vzácnych historických 

organov, komplexné riešenie cyklistickej infraštruktúry, vrátane oddychových zón s vodnými 

plochami, rozvoj kreatívneho priemyslu v rámci kraja (aj mimo Košíc), problémy vidieckeho 

turizmu  (nedostatočné ubytovacie kapacity), stanovenie kritérií na sledovanie rozvoja 

cestovného ruchu v kraji, problematika výstavby segregovaných cyklocestičiek.        
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Uznesenie č. 23/2019: 

Komisia zobrala informáciu o činnosti odboru kultúry a cestovného ruchu na vedomie. 

Hlasovanie č. 8: 

Prítomní: 16 

Za: 16 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

K bodu č. 8  

Informácia o lokalite UNESCO – Karpatské bukové pralesy (Vihorlat) 

Vyjadrenie: 

Ing. Zuzana Argalášová zo Správy CHKO Vihorlat sa nemohla zúčastniť rokovania komisie, 

ale poskytla elektronicky informácie, vrátane mapových podkladov. Ing. Oliver Kovács 

prezentoval poskytnuté aktuálne informácie o lokalite svetového dedičstva „Staré bukové lesy 

a bukové pralesy Karpát a iných regiónov Európy“ (aktualizovaný názov). V súčasnosti 

prebiehajú rokovania s vlastníkmi na úprave hraníc. V prípade Vihorlatu sú hranice 

s vlastníkmi – Lesy SR š.p a Vojenské lesy a majetky SR š.p. predbežne schválené. Na území 

VLM SR, š.p sa zároveň vyriešila aj nárazníková zóna, kde vlastníci odsúhlasili nárazníkovú 

zónu so 100 m ochranným pásmom so 4. stupňom ochrany. V súčasnosti prebiehajú ešte 

rokovania s vlastníkom spoločnosť BESTRY, s. r. o., ktorá vlastní pozemky v Lesnom celku 

Šponáreň patriacich do najnovšieho návrhu jadrovej a nárazníkovej zóny lokality Svetového 

dedičstva UNESCO – komponentu Vihorlat. Správa CHKO Vihorlat pracuje na 

manažmentovom pláne pre lokalitu UNESCO a jej zóny. V jadrovej zóne by mal byť 

bezzásahový režim a v nárazníkovej zóne len minimálny zásah (vykonávaný nie za 

komerčným účelom). Konečný manažmentový plán pre lokalitu UNESCO – komponent 

Vihorlat ma byť dokončený do roku 2020. 

Diskusia: 

Predmetom diskusie, do ktorej sa zapojili Ing. Tomáš Dražil, JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský 

a Ing. Michal Kravčík, CSc., bola problematika predaja lesných pozemkov a náhrad 

majetkovej ujmy. Ing. Tomáš Dražil, PhD. na záver pripomenul, že hlavný problém je na 

území Prešovského samosprávneho kraja, v Národnom parku Poloniny.   

 

K bodu č. 9  

Rôzne 

Informácia o Strategickom parku Haniska 

Vyjadrenie: 

Predseda komisie informoval, že pracovné rokovanie o Strategickom parku Haniska sa 

uskutoční dňa 20. júna 2019 o 11:00 hod. v Úrade KSK. Pozvánku dostali všetci členovia 

komisie mailom.   

Diskusia: 

Ing. Róbert Puci, Ing. František Petro a Ing. Slavomír Zubriczky sa ospravedlnili (nebudú 

môcť sa zúčastniť plánovaného rokovania z pracovných dôvodov).         

Informácia o záveroch Konferencie obnovy krajiny   

Vyjadrenie: 

Ing. Michal Kravčík, CSc. súhlasil s návrhom, aby o Programe obnovy krajiny informoval na 

najbližšom rokovaní komisie.   
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Kontrola plnenia požiadaviek a uznesení z predchádzajúcich komisií 

K bodu Informácia o lokalite UNESCO Karpatské bukové pralesy (zo dňa 21.11.2018)  

Členovia komisie poverili predsedu komisie rokovať s predsedom Komisie územného plánovania, 

obnovy a ochrany životného prostredia Zastupiteľstva Prešovského samosprávneho kraja (PSK) 

o problematike lokality UNESCO – Karpatské bukové pralesy, vzhľadom na to, že pralesy 

zasahujú do obidvoch krajov, pričom väčšia časť je v území PSK. 

Informácia o lokalite UNESCO – Karpatské bukové pralesy (Vihorlat) bola predmetom 

rokovania komisie dňa 05.06.2019.  

K bodu Informácia o  Strategickom parku Haniska (zo dňa 03.04.2019)   

a) Predseda komisie požiada predsedu KSK o zorganizovanie Stretnutia zástupcov 

Ministerstva hospodárstva SR, SARIO, East Invest s. r. o, predsedu KSK a primátora Košíc za 

účasti kompetentných zamestnancov Úradu KSK, zamestnancov Magistrátu mesta Košice, 

starostov dotknutých obcí, zástupcov Regionálneho združenia obcí Hornád a členov komisie 

ÚPaŽP. Odporučený termín pracovného rokovania: 05. 06. 2019 o 11.00 hod.  

Stretnutie sa uskutoční dňa 20.06.2019 o 11.00 hod v Úrade Košického samosprávneho kraja. 

b) Predseda komisie požiada predsedu KSK, aby kompetentní zamestnanci odboru školstva 

podali správu o rozvoji duálneho vzdelávania v KSK. 

Podľa informácie odboru školstva sa do systému duálneho vzdelávania do apríla 2019 

celkovo zapojilo 29 stredných odborných škôl, ktoré majú podpísanú duálnu zmluvu. 

V školskom roku 2018/2019 je aktívne zapojených do systému 13 stredných škôl so žiakmi 

s učebnou zmluvou. Celkovo je zapojených 140 prevádzok zamestnávateľov do systému 

duálneho vzdelávania. Z tohto počtu sú celkovo v školskom roku 2018/2019 v systéme 

duálneho vzdelávania umiestnení žiaci v 38 prevádzkach. V školskom roku 2019/2020 majú 

možnosť žiaci študovať v 823 učebných miestach.  

c) Predseda komisie požiada predsedu KSK, aby kompetentní zamestnanci odboru školstva 

podali správu o prípravách na vznik medzinárodnej školy. 

Podľa informácie odboru školstva Gymnázium na Šrobárovej v Košiciach podalo žiadosť na 

zaradenie do skupiny škôl na svete poskytujúcich program IB Diploma. Podaním žiadosti sa 

začal proces certifikácie školy a preverenie, či škola spĺňa medzinárodné kritériá po stránke 

personálnej a materiálno-technickej. Výstup nie je zatiaľ známy, bude až po ukončení procesu 

certifikácie.  

 

K bodu Informácia o činnosti referátu regionálneho rozvoja a plánovania  
(zo dňa 03.04.2019)   

Členovia komisie súhlasili s návrhom pozvať na komisiu zástupcov Východoslovenskej 

vodárenskej spoločnosti, a. s. a Slovenského vodohospodárskeho podniku, š.p. a spoločne 

riešiť problémy so zásobovaním pitnou vodou a odkanalizovaním a tiež zadržiavaním vody 

v kraji.  

Informácia Slovenského vodohospodárskeho podniku, š.p. o revitalizácii vodných tokov, 

zeleni pri tokoch a zadržiavaní vody na území KSK je zaradená do programu komisie ÚPaŽP 

v júli 2019 (bude pozvaný zástupca SVP, š.p.).  

Informácia Východoslovenskej vodárenskej spoločnosti, a.s. o riešení problémov so 

zásobovaním pitnou vodou a odkanalizovaním obcí kraja  je zaradená do programu komisie 

ÚPaŽP v sept. – október 2019 (bude pozvaný zástupca VVS, a.s.).  
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K bodu Revitalizácia mŕtvych ramien rieky Hornád v k. ú. Trstené pri Hornáde a Gyňov 

(zo dňa 3.4.2019) 

Na záver diskusie k bodu bolo dohodnuté, aby na rokovanie komisie bol pozvaný zástupca 

SVP – Povodie Hornádu a Bodvy a informoval o konkrétnych aktivitách SVP, š.p. 

súvisiacich s revitalizáciou vodných tokov. 

Informácia Slovenského vodohospodárskeho podniku, š.p. o revitalizácii vodných tokov, 

zeleni pri tokoch a zadržiavaní vody na území KSK je zaradená do programu komisie ÚPaŽP 

v júli 2019 (bude pozvaný zástupca SVP, š.p.).  

 

K bodu č. 10 

Záver 

Ďalšie rokovanie Komisie ÚPaŽP Zastupiteľstva KSK sa uskutoční dňa 31. júla 2019 (streda) 

o 13:30 hod. v zasadačke č. 242 Úradu KSK. Predseda komisie na záver všetkým poďakoval 

za účasť a ukončil rokovanie. 

 

 

 

 

...................................................... 

Ing. arch. Anna Soročinová 

  tajomníčka komisie 

...................................................... 

JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský 

predseda komisie 
 
 
 
 
 
 
 


